	Плакат (нем. Plakat от фр. placard — объявление, афиша, от plaquer — налепить, приклеивать) — броское, как правило крупноформатное, изображение, сопровожденное кратким текстом, сделанное в агитационных, рекламных, информационных или учебных целях
	A poster (German  Plakat, originated from French placard – announcement) is an eye-catching, mostly large-sized picture supported by a short text which serves the propaganda, advertisement, informational or educational purposes.

	К особенностям жанра можно отнести следующее: плакат должен быть виден на расстоянии, быть понятным и хорошо восприниматься зрителем. В плакате часто используется художественная метафора, разно масштабные фигуры, изображение событий происходящих в разное время и в разных местах, контурное обозначение предметов.
	The main peculiarities of the genre are the following: firstly, a poster should be seen from a long distance. Secondly, it should be clear  and apprehensible for the viewers. The typical features include artistic metaphor, multiscale objects, contour figures and  a combination of images belonging to different  epochs and places. The text is all about font, spacing and color. Photos in combination with drawings and paintings are also commonly used.

	Считается, что плакат возник в результате эволюции от шрифтовых театральных афиш и объявлений, на которых все большее место занимали орнамент и фигурные изображения в Западной Европе во 2-й половине XIX века.
	A poster is supposed to have evolved from the late 19th century’s  west- European textural theatre bills and advertisements  which had some ornaments and figure images.

	До 2-й половины XIX века плакатом называли иногда крупные гравюры, выполнявшие агитационнную роль (например, «летучие листки» периода Крестьянской войны и Реформации в Германии (XVI век).

Рост популярности плаката связан с увеличением общественно-политической и культурной жизни
	Up to the second half of the 19th century large lithography pictures which served the propaganda purposes (for instance, the leaflets used during the Reformation and the Peasant War in Germany in the 16th century), were also called “posters”. 
The growth in posters’ popularity emerges from the expansion of politico-social and cultural spheres of life.




